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 Vážení spoluobčané,

před pár dny se uzavřely volební místnosti. Měli jsme 
možnost zvolit si nové obecní zastupitele pro další čtyřleté 
volební období a také nové senátory. Přesněji řečeno, teď 
mám na mysli ty z vás, co jste k volbám přišli a využili 
tak svého volebního práva. Vhozením hlasovacího lístku 
do volební urny jste  rozhodli, kdo se stane zastupitelem 
a bude moci přímo rozhodovat o dalších proměnách naší 
obce. Tuto možnost mají nepřímo i ti, co se do zastupitelstva 
nedostali či vůbec nekandidovali. Jednání zastupitelů 
jsou veřejná a v rámci prostoru, který jasně vymezuje 
jednací řád, mohou vznášet své dotazy, připomínky a po 
zastupitelích chtít, aby se zabývali tématy, která je zajímají.
 Komunálních voleb se u nás zúčastnilo 56,6 % voličů, 
což je v porovnání s celostátním průměrem vcelku slušné 
číslo. Senátních o poznání méně. Tato čísla jasně hovoří  
o tom, jak lidé obě instituce vnímají.  
 V rámci jakési rekapitulace právě skončeného volební-
ho období bych chtěl poděkovat všem, co se jakkoliv 
zapojili do veřejného života, fungování a propagace naší 
obce. Zastupitelům za čas a uvážlivé hlasování o investicích 
a záměrech, obecním pracovníkům za odpovědné plnění 
úkolů, kterými byli pověřeni, kulturní komisi za spoustu 
velmi vydařených kulturních a společenských akcí, které 
pro nás připravila, sdružením a spolkům za to, že se aktivně 
zapojili do kulturního, společenského a sportovního života 
a pomáhali všude tam, kde bylo třeba. Poděkování patří 
vám všem, kterým život u nás není lhostejný a dokážete 
svými nápady a záměry inspirovat ostatní. Ještě bych 
chtěl vyslovit jedno speciální poděkování a to Smíšenému 
příkazskému pěveckému sboru, které naši obec tak skvěle 
reprezentuje svými vystoupeními v dalekém i blízkém 
okolí.
 Všem nově, či staronově zvoleným zastupitelům bych 
chtěl k výsledku ve volbách pogratulovat a popřát jim, 
aby prováděli samá moudrá rozhodnutí, které povedou 
k dalšímu rozvoji obou částí naší obce. 
 V samém závěru tohoto volebního období se 
podařilo získat dotaci ve výši 90% na zakoupení malého 
zametacího vozu, v rámci dotace na snížení prašnosti, 
kterou vypsalo Ministerstvo životního prostředí. Jedná 
se o vozidlo Piaggio maxxi 4x4, kde celková pořizovací 
cena včetně všech administrativních poplatků dosahuje 
výše 1,6 milionu korun. Krom zametání, bude toto auto  
vybaveno sklápěčkou, uveze 1,1 t materiálu a bude možné 

k němu připojit radlici na odhrnování sněhu, nebo cisternu 
o objemu 1m3. Voda z ní pak bude sloužit na zalévání 
zeleně, jejíž výsadba začne na jaře příštího roku a nebo 
přes vysokotlaké zařízení k čištění. Bude to jistě velký 
pomocník při údržbě veřejných prostranství. 

Jarek Sívek

Volby v naší obci vyhrálo přesvědčivě 
uskupení starosty Jaroslava Sívka

 Jsem tomu upřímně rád. Je sice pravda, že radnice 
pod vedením starosty Jardy Sívka a místostarosty Jožky 
Škrabala udělala za minulé období v naší obci nevídané, 
ale lidem se vždy nezavděčíš. A když se proslechlo, že 
kromě starostova uskupení a lidovců mají zájem převzít 
vedení obce ještě dvě další uskupení ne s nezajímavými 
lídry, měl jsem z výsledku voleb strach. Pořád mi vrtalo 
hlavou staré přísloví, že ne vždy vděkem splácí svět. Ale 
nakonec to dopadlo dobře. Voliči dali možnost starostovu 
uskupení, aby pokračovalo v započaté práci. To získalo 
v patnáctičlenném zastupitelstvu jedenáct postů. Ostatní 
uskupení získala jen čtyři mandáty. Řečeno známým 
Švejkovým sloganem jednoho z účastníků povolební 
předobědové tiskovky v našem hotelu Repre – dostali 
přes držku. Ale já bych to tak nehodnotil. Neuspěli proto, 
že většina voličů neuvěřila jejich slibům, že by dokázali 
naší obec řídit lépe než stávající radnice. Věřím, že většina 
neúspěšných kandidátů šla do voleb s upřímnou snahou 
přispět k dalšímu zvelebení a dobrému jménu naší obce. 
Ale k tomu nemusí být ani zastupiteli. Vždyť se podívejte, 
jak přispívají k dobrému jménu naší obce organizátorky 
společenského vyžití našich seniorů paní Mirka 
Davidová s Maruškou Vysloužilovou, nebo organizátorky 
kulturního dění v naší obci Boženka Mikolajczyková se 
Zdenou Zbořilovou, nebo i paní Jana Malá s hasičskými 
benjamínky. Myslím si, že dělají pro obec víc, než dělala 
doposud většina našich zastupitelů, včetně mne. Největší 
možnost uplatnění pro všechny, nejen pro neúspěšné 
kandidáty, je ve spolkovém životě naší obce, který bývával 
dřív i bohatší. Jistě jste si všimli, jak v celostátních 
soutěžích o nejlepší obec kraje a republiky se klade velký 
důraz nejen na to, kolik se toho vybudovalo, ale i jak je 
bohatý spolkový život v obci.

Pod
hanáckým
žudrem
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 Ale vraťme se ještě k výsledku voleb. Celostátně 
kromě nezávislých kandidátů uspělo výrazně hnutí ANO, 
zatímco tradiční strany si vesměs pohoršily. Kromě 
lidovců, ti si polepšili. Ne tak v naší obci. Místo dvou 
mandátů v posledních volbách získali nyní jen jeden. A to 
jsem jim chtěl vstupem do jejich kandidátky pomoci. Ale 
jak vidět, moc jsem jim nepomohl. Když jsem nad svým 
bědným ziskem jen 106 hlasů lamentoval, moje partnerka  
namítla: „Co chcete vy lidovci ve vaší ateistické dědině 
dosáhnout. Vždyť ani patnáctičlennou kandidátku se vám 
nepodařilo naplnit a v době, kdy jsou sdělovací prostředky 
plné kritiky církevních restitucí, jsi nemohl lepší výsledek 
ani čekat. Těch 106 hlasů ti daly starší paňmámy, které 
rády čtou tvé plky.“ A tak touto formou děkuji všem, 
kteří rádi čtou mé plky a slibuji, že pro ně v senior klubu 
uspořádám autorské čtení některých, které se vztahují  
k naší obci. Jestli mne ovšem pozvou. Ono s tím ateismem 
v naší obci nic moc nenaděláme. Ale já pevně věřím, že 
časem si víc našich občanů uvědomí, že naše evropská 
civilizace vyrostla na křesťanských kořenech a přehodnotí 
i negativní stanovisko k církevním restitucím, když uvidí, 
že jsou převážně využívány ke společensky potřebným 
účelům, jako jsou péče o nemohoucí staré lidi, azylové 
domy, hospice a pod. Myslím, že je pro společnost lepší, 
když tento po roce 1948 zabavený majetek dostane zpět 
církev, než kdyby ho časem rozkradli mafiánští šíbři. Snad 
i řádění Islámského státu v Iráku a Sýrii přispěje k tomu, 
že mnozí antiklerikálové procitnou. A nejen ze strachu 
z černých předpovědí, že do roku 2030 dosáhne tento 
chalifát až pod Vídeň a v témže roce bude počet muslimů 
v Evropě dosahovat přes třicet procent. Časem zavedou 
právo šárija a donutí i dnes zavilé ateisty veřejně se modlit 
k Aláhovi. Nejhorší však bude zákaz konzumace alkoholu. 
Toho se snad nedožiju. Ale možná se dožiju toho, že při 
příštích volbách získají lidovci v naší obci alespoň dva, 
možná i tři mandáty.
 Na závěr nezbývá, než poděkovat celému minulému 
zastupitelstvu za velký kus práce, který je v obci na každém 
kroku vidět. Přiznám se, věděl jsem, že jsou zapálení  
a schopní, ale s tím vším, čeho dosáhli, jsem nepočítal. 
A také jsem upřímně rád, že do nového, staronového 
zastupitelstva byli zvoleni mladí jako Zdena Kučeříková 
a Libor Tandler, i to, že třetím nejoblíbenějším politikem 
je začínající zastupitel Vašek Konopka. A tož mojí milí, ať 
se vám daří.

Standa Kovář

a zároveň jakkoliv dlouho se dobrovolníci po celém 
Česku pustí do aktivit, které pomohou druhým, přírodě, či 
jejich okolí. My jsme se zapojili ve čtvrtek 9. října a svůj 
projekt jsme zaregistrovali pod názvem „Kroky správným 
směrem.“ Naším úkolem bylo pomoct přírodě kolem 
nás. Zaměřili jsme se na úklid odpadků v okolí školy  
a v místech, kde si s dětmi hrajeme. Do celé akce se zapojilo 
30 žáků včetně vychovatelek školní družiny. Výsledkem 
byl dobrý pocit z vykonané práce a pěkně uklizené hřiště 
s okolím školy. Děti úklid bavil a pozitivní byla kolektivní 
práce ve skupinách. Projekt byl pro všechny děti přínosem, 
protože si uvědomily, že přispěly ke zlepšení životního 
prostředí v obci a poučily se, že nepořádek za nás lidi 
nikdo jiný neuklidí.

Mgr. Romana Zvěřová

Školní drakiáda
 Ve čtvrtek 16. 10. 2014 se na naší škole konala Školní 
drakiáda. Na hřišti se slétli dráčci z Příkaz i z Hynkova, 
kde byla vyhlášena soutěž o nejvytrvalejší draky. Přiletěli 
draci nejrůznějších tvarů a barev. Děti z mateřské školy si 
dráčky vyrobily a krásně jim létali. Podzimní obloha rá-
zem ožila díky pestré směsici létajících draků – velkých, 
malých, veselých a barevných. I když nefoukal silný vítr, 
radost dětí byla velká. Draci a dráčkové nám ukázali, že 
umí nejen vysoko létat, ale že jim není cizí ani letecká ak-
robacie (otočka, let střemhlav k zemi). Někteří se vznášeli 
vysoko, jiní se drželi při zemi. Drakům, kterým se vzlét-
nout nechtělo, ochotně pomáhali tatínci, kteří se rádi vráti-
li do svých dětských let. Zažili jsme i malé napětí, protože 
někteří dráčci byli tak divocí a zamotali se do sebe. Na 
závěr akce byl vyhlášen nejlepší drak letec a děti byly od-
měněny sladkou odměnou. 
Nejlepší dračí letci:
1. Valentýnka Kristýnky Hřivnové, Hurvínek Simonky  
 Dvořákové a Hurvínek Nelinky Peňázové
2. Duháček Kubíčka Šnofláka a Vesmír Kačenky Bortlové
3. Dráček Elišky Blahové a Míša Anetky Ružičkové

Užili jsme si krásné a zábavné odpoledne!   E.Z.

Celorepublikový projekt
„72 hodin-Ruku na to“ ve školní družině

 V letošním roce se naše školní družina již podruhé 
zapojila do tohoto projektu „72 hodin – Ruku na to“.  
Jedná se o 3 dny plné dobrovolnických aktivit po celé 
ČR. Kdykoliv během těchto 72 hodin (9.–12. října 2014)  

Procházka po dědině – poznávací 
vycházka pro děti

 V sobotu 30.8.2014 se uskutečnila další z plánovaných 
akcí, které uspořádala kulturní komise při Radě obce 
Příkazy, a to poznávací vycházka po Příkazích, určená pro 
děti. 
 Sraz účastníků byl v hospůdce Na rybníčku v odpo-
ledních hodinách. Odtud byla naplánovaná trasa vycházky, 
tak, aby byly zhlédnuty významnější objekty obce.
 Konec vycházky s vyhodnocením ústního testu znalostí  
dětí, včetně malého občerstvení účastníků, byl opět Na 
rybníčku.

www.prikazy.cz
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 Nejprve se členky kulturní komise musely vzpamatovat 
z překvapení, které nám připravili samotní účastníci, neboť 
naším úmyslem bylo provést po dědině trošku větší děti. 
Počítaly jsme s věkem minimálně  školním (I.-IV. ročník 
základní školy). K rybníčku se však dostavilo jen několik 
školáků, většina dětí však byla předškolního věku. Bylo 
tedy třeba povídání o jednotlivých objektech trošku předě-
lat tak, aby bylo srozumitelné i pro ty naše nejmenší. Naše  
další obavy z toho, že tak malé děti neujdou celou pláno- 
vanou trasu vycházky, tedy od Rybníčku, kolem kaple, 
obecního úřadu, do školy, k zábraňskému kříži a pak naz-
pět po druhém chodníku až ke kříži vrtovskému (což je 
mimochodem pěkná dálka), byly cestou rozptýleny; téměř 
všechny děti tuto trasu v pohodě ušly, ty nejmenší za 
pomoci rodičů.
 Děti bedlivě poslouchaly odlehčený výklad, a aby se 
cestou z toho povídání nenudily, připravily jsme jim po  
cestě malé sportovní soutěže, jako třeba skákání panáka,  
hra na schovávanou, nošení knoflíku na hlavě, nešlap na 
čáru, kdo tady bydlí? A pod. Cestou jsme všem pokládaly 
kontrolní otázky, na které děti průběžně odpovídaly.
 Tak jsme se dostali všichni až k rybníčku na zasloužené 
občerstvení a zakončení celé akce. Dětem jsme kladly 
otázky a s úžasem jsme všechny pozorovaly, v jaké míře  
a kolik si toho z celé vycházky zapamatovaly.
 Opravdu si zasloužily obrovskou pochvalu. Možná 
jsme měly testík ještě rozšířit pro rodiče dětí, to aby se 
také nenudili, ale věříme, že i oni se po cestě dověděli pro 
ně něco zajímavého.

Z.Z.

- Foto k článku  „Školní drakiáda“   na str. 2 -

- Foto k článku  „72 hodin - Ruku na to“   na str. 2 -

- Foto k článku  „Procházka po dědině - poznávací...“  na str. 2 -

PŘED 100 LETY

 Před 100 lety, za světové války, bylo u vojska potřeba 
mnoho koní, které při koňských odvodech brali na vesni-  
cích rolníkům. V Příkazích byl zřízený koňský lazaret, do 
kterého vlakem přiváželi z fronty zesláblé a prašivinou 
zamořené koně. Zastájovali je ve stodolách, a při pravi-
delných raportech (nástupech) zvláštní komise postupně 
ty nejzuboženější vyřazovala. Tyto pak odváděli do obecní 
pískovny u Hynkova, kde je utráceli, stahovali z kůže a za-  
kopávali do země. Na fotografiích Františka Němečka je 
jeden z těch raportů.

www.prikazy.cz
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Zprávy z Rady

 Vážení čtenáři, ve sloupku VÍTE ŽE... Vás chceme 
informovat o zajímavých věcech projednávaných Radou obce, 
která se schází pravidelně každých čtrnáct dní. Vybrali jsme pro 
Vás ty nejzajímavější:

Rada obce schválila:
l cenovou nabídku firmy PRINS z Přerova na zpracování 
projektové dokumentace včetněprotokolu o vlhkostním 
průzkumu s návrhem sanačních opatření na objektu 
Záloženského domu. Cena nabídky činí 48.000 Kč bez DPH
l pronájem bytu panu Ivo Štanclovi a paní Lence 
Hankové v budově bývalé školy na Hynkově od 3.září 
2014 na dva roky
l zapojení Základní školy a Mateřské školy Příkazy do 
realizace projektu „Digitálně a interaktivně“, 
l uzavření smlouvy na zajištění pravidelných ročních 
služeb v oblasti BOZP se společností EXTÉRIA, s. r. o. 
z Ostravy za cenu 7.620Kč/rok bez DPH. a vypracování 
dokumentace v oblasti: „Bezpečnosti a ochrany zdraví při 
práci“ za cenu 24.500 Kč bez DPH.
l žádost Statutárního města Olomouce, odbor majet- 
koprávní, o vyjádření k prodeji pozemků, jedná se o pro- 
dej pozemků ve vlastnictví Města Olomouce Státnímu 
pozemkovému úřadu pro účely pozemkové úpravy na 
Hynkově.
l dodatek č. 7 ke smlouvě o závazku veřejné služby 
mezi společností ARRIVA MORAVA a.s. a obcí Příkazy. 
Jedná se o ukončení smlouvy v návaznosti na zajištění této 
veřejné služby Olomouckým krajem od 1.1.2015

Ondřej Přikryl

Ômiráček

Rozblênkal se ômiráček buhvi za kêho
a jak všecko dokola hneď mêsli na něho!

  
Chlapčêska jak zařezani smeklê čepice,

stréc dělajó hrôbé křéž tak na pul klanice,

tetkám došla řeč a slzê kapó na bradô 
a ti staři s otčenáškem beró poradô.

Všôdê ticho, ani vrabec ô vrát nepipá,
větr chodi po špičkách a lésti nestřipá.

Zarazêl se povětrňák, na potokô splav
a po nebi obhlíží se aji bolehlav.

Všecko citi, že se nekde okno otvirá 
a tém že se tak jak trnim dôša prodírá.

Každé citi, že to boli v celé dědině,
a zpominá, jak to bôde v jeho hodině.

PLÁN AKCÍ NA 
LISTOPAD A PROSINEC 2014

LISTOPAD
  7.11. (pá) Po stopách svatého Martina
28.11. (pá) Rozsvícení vánočního stromu na Hynkově
29.11. (so) Adventní koncert v kapli + rozsvícení vánoč-  
   ního stromu

PROSINEC
  5.12 (pá) Svatý Mikuláš  naděluje v Příkazích
 X.12. (so) Mikulášská nadílka na Hynkově
  6.12. (so) Volejbal – Mikulášský turnaj 
11.12. (čt) Vánoční tvořivé dílny ve škole
13.12. (so) Hanácké Vánoce ve skanzenu + výstava Zvon-  
   kê ôž vêzvánijó
16.12. (út) Křest knihy B. Vaci na velkém sále v 17 hod.
26.12. (st) Stolní tenis - Štěpánský turnaj
28.12. (ne) Seniorský Silvestr
31.12. (st) Mše svatá

Máte-li exponáty pro zveřejnění na VÁNOČNÍ 
VÝSTAVĚ (zejména zvonečky), které byste chtěli ukázat 
návštěvníkům skanzenu a zapůjčit pro výstavy, můžete je 
přinést před výstavou na obecní úřad, nebo se domluvit  
s členkami kulturní komise. Podobně jako vloni se 
uskuteční soutěž o NEJ… ZVONEČEK.  Děkujeme. 

Změna v plánu akcí vyhrazena a bude oznámena.
 Není-li uvedeno jinak, koná se akce v Příkazích ve 
Skanzenu.

l cvičení žen v kulturním domě na Hynkově, které bude 
probíhat dle zájmu1x či 2x týdně   
l nabídku firmy Tizzi, spol. s r.o. z Kroměříže na 
organizační zajištění zadávacího řízení na projekční práce 
na odkanalizování Hynkova za cenu 48.400 Kč s DPH.
l výměnu oken v posledním obecním bytě na Hynkově 
v bývalé škole. Jedná se o dokončení postupné výměny 
oken v obecních bytech v bývalé škole v bytě p. Macáka 
s rodinou a ve společných prostorech budovy za cenu dle 
nabídky společnosti OK Plast ve výši 166 256 Kč včetně 
DPH 
l cenu pronájmu vinárny v Záloženském domě, za 1 
pronájem 1.000 Kč + náklad na energie při pronájmu na 
komerční akci a cenu za 1 pronájem 500 Kč  + náklad na 
energie pro občany obce na soukromé akce.

Mše svatá 31. prosince 2014

Ve středu 31. prosince 2014 bude v 9 hodin v naší kapli 
sv. Cyrila a Metoděje mše sv. sloužená za projevená  
a obdržená dobrodiní v uplynulém roce. 

www.prikazy.cz
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Volební strana č. 1 – KDU-ČSL

Poř. č. Jméno a příjmení Počet hlasů celkem Počet hlasů-Příkazy Počet hlasů-Hynkov

1. Milena Hekelová 128 104 24

Volební strana č. 3 – Patrioti PRO PŘÍKAZY 

Poř.č. Jméno a příjmení Počet hlasů celkem Počet hlasů-Příkazy Počet hlasů-Hynkov

1. Mgr. Lubomír Hřivna 90 79 11

Volební strana č. 2 – „Za prosperitu Příkaz a Hynkova“

Poř.č. Jméno a příjmení Počet hlasů celkem Počet hlasů- Příkazy Počet hlasů- Hynkov

1. Miroslav Peřina 171 95 76

2. Vladimír Dostál 126 108 18

Volební strana č. 4 – Sdružení nezávislých kandidátů  PRO PŘÍKAZY a HYNKOV

Poř.č. Jméno a příjmení Počet hlasů celkem Počet hlasů-Příkazy Počet hlasů-Hynkov

1. Ing. Jaroslav Sívek 477 361 116

2. Josef Škrabal 447 345 102

3. Václav Konopka 396 271 125

4. Ing. Ivo Čepěl 389 282 107

5. Lubomír Kadlec 349 257 92

6. MUDr. Ivana Spurná 373 296 77

7. Lubomír Fišara 305 245 60

8. Ing. Zdenka Kučeříková 310 249 61

9. Ing. Libor Tandler 278 222 56

10. Karel Johannes 292 236 56

11. Ing. Marta Urbánková 362 249 113

Výsledky voleb do zastupitelstva obce Příkazy konaných ve dnech 10.10. – 11.10.2014
Počet osob zapsaných v seznamu voličů 1042
Počet voličů, kterým byly vydány úřed. obálky   586
Volební účast 56,2 %

Jména a příjmení zvolených členů zastupitelstva

Volební strana č. 1 – KDU-ČSL

Poř.č. Jméno a příjmení Počet hlasů celkem Počet hlasů-Příkazy Počet hlasů – Hynkov

1. MVDr. Stanislav Kovář 106 68 38

2. Josef Směšný 102 89 13

3. Anna Chybíková 37 34 3

4. Marek Pytlíček 51 41 10

5. Lenka Šnofláková 44 37 7

6. Jaroslav Hořejš 34 22 12

7. David Gárský 19 18 1

8. Jiří Šnoflák 36 31 5

9. Petr Směšný 40 38 2

Jména a příjmení náhradníků

www.prikazy.cz



- 6 -

Volební strana č. 2 – „Za prosperitu Příkaz a Hynkova“

Poř.č. Jméno a příjmení Počet hlasů celkem Počet hlasů – Příkazy Počet hlasů - Hynkov

1. Mgr. Miroslav Vacová 126 93 33

2. Mgr. Michaela Hřivnová, Ph.D. 108 70 38

3. Mgr. Zbyněk Vlk 102 92 10

4. Jan Vlk 78 67 11

5. Ing. Aleš Novák 71 60 11

6. Pavel Dospiva 66 56 10

7. Karel Šmoldas 51 45 6

8. Jana Malá 48 39 9

9. Ing. Petr Zatloukal 81 69 12

10. Květoslava Hojná 71 59 12

11. Václav Lakomý 71 58 13

12. Václav Kocourek 35 31 4

13. Ing. Jan Dostál 47 42 5

Volební strana č. 3 – Patrioti PRO PŘÍKAZY

Poř.č. Jméno a příjmení Počet hlasů - celkem Počet hlasů-Příkazy Počet hlasů-Hynkov

1. Václav Konopka 81 36 45

2. Martin Peřina 80 32 48

3. Jiří Vaca 80 59 21

4. Jitka Peřinová 73 26 47

5. Ivo Štancl 68 23 45

6. Mgr. Marta Sedláčková 58 49 9

7. Michal Škrabal 56 42 14

8. Renáta Hildebrandová 43 35 8

9. Tomáš Kratochvíl 35 29 6

10. Kamila Polášková 41 36 5

11. Leoš Dostál 62 59 3

12. Radek Spurný 41 37 4

13. Milan Malý 33 31 2

14. Dušan Lakomý 27 25 2

Volební strana č. 4 – Sdružení nezávislých kandidátů PRO PŘÍKAZY a HYNKOV

Poř.č. Jméno a příjmení Počet hlasů celkem Počet hlasů-Příkazy Počet hlasů-Hynkov

1. Mgr. Martina Malínková 326 251 75

2. Roman Dominik 261 209 52

3. Miroslav Polášek 258 206 52

4. Jiří Běhal 298 194 104

TANČÍRNA PŘÍKAZY JE ZPÁTKY
 Zveme Vás opět do naší tančírny, kde se neplatí žádné 
kurzovné, která se bude konat každý pátek od 20 hodin na 
malém sále Záloženského domu.

 Před plesovou sezónou si procvičíme waltz, polku, 
valčík, chachu, jive a jiné společenské tance.
 Vezměte s sebou pohodlný oděv, obuv a dobrou náladu.

Kontakt: Agáta Sívková  - 604673111

www.prikazy.cz
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Program  - Seniorklub Příkazy
*  říjen – prosinec  2014  *

Každé pondělí v 17.00 hodin v ZŠ cvičení seniorek

Listopad

5.11. Výroba dřevěných hraček – Sýkora Loučany 16.00 hod. klubovna

11.11. (úterý) Horolezec – Vychodil Zdeněk 16.00 hod. klubovna

19.11. Sousedské posezení 16.00 hod. klubovna

26.11. Cestujeme s Ing. Coufalem 16.00 hod. klubovna

Prosinec

3.12. Mikuláš 15.00 hod. klubovna

10.12. Občanský zákoník – změny, JUDr. Klimeš 16.00 hod. klubovna

16.12. (úterý) Křest knihy Boleslava Vaci – Cesta životem 17.00 hod. velký sál

28.12. Silvestr 2014 14.00 hod. malý sál

Výsledky voleb do Senátu Parlamentu ČR dne  10.10. - 11.10. 2014 – 1. kolo,  
dne  17.10. - 18.10. 2014 – 2. kolo

Strana Platné hlasy

Hynkov Příkazy

1. kolo 2. kolo 1.kolo 2.kolo

1 Ing. Jan Zahradníček – ANO 2011 15 13 129 53

3 MUDr. Alena Šromová – KDU-ČSL 18 11 68 35

4 RNDr. Pavel Foretník – Úsvit přímé demokracie 8 x 15 x

5 Ing. Karel Korytář . ČSSD 21 x 55 x

6 Zdenka Wagnerová - Republika 1 x 14 x

7 Mgr. Radek Vincour - ODS 4 x 35 x

8 Zdeněk Beňo - KSČM 15 x 20 x

Volební účast v okrsku č. 1 – Hynkov 1. kolo - 35,35 % oprávněných voličů, 2. kolo 9,76% voličů
Volební účast v okrsku č. 2 –  Příkazy 1. kolo - 50,69  % oprávněných voličů, 2. kolo 11,04% voličů

Setkání sokolníků

 Ve dnech 3. – 10. října t.r. proběhlo v Příkazích 
už tradiční 36 setkání sokolníků z Moravy, Čech a ze 
Slovenska. Se svými miláčky-dravci jich přijelo kolem 
padesáti. Mezi dravci byli zastoupení orel skalní, jestřáb 
lesní, sokol stěhovavý, raroh velký, krahulec i poštolka. 
Po pátečním příjezdu se ubytovali v zrestaurovaném 
hotelu Záložna. Potom se ve skupinách rozjeli do honiteb 
Odrlice, Cholina. V sobotu jejich lov pokračoval v honitbě 
Křelov a Střelice, v neděli ještě v Nákle a Příkazích. Na 
slavnostním výřadu bylo ulovených 19 zajíců a 4 bažanti. 
Při nástupu na zakončení setkání před hotelem vyslovil 

pan Ladislav Hanák, vedoucí Sokolnického střediska 
Olomouc poděkování našemu sdružení za přípravu celé 
akce a možnost uskutečnit další ročník u nás. Vzpomněl 
na dlouholetého předsedu místního sdružení pana Zdeňka 
Zbožínka, který byl u zrodu těchto sokolnických setkání 
před 36 lety. Při loučení se neslo návsí slavnostní halali 
mysliveckých trubačů z balkonu Záloženského domu.  
 Dle informace našeho mysliveckého hospodáře Ivo 
Lakomého.

 -BV-

Hanácký kalendář

 V těchto dnech vyšel Hanácký kalendář 2015, který 
každým rokem vydává Společnost přátel vesnice a malého 
města. Je opět poskládán ze zajímavých příspěvků od 
dopisovatelů z nedalekého okolí, doplněný četnými 
fotografiemi. Můžete si ho zakoupit za 50 Kč v Seniorklubu.

Záloženská restaurace v novém

 V sobotu 6. září se po delší rekonstrukci slavnostně 
veřejnosti otevřela restaurace, která se stala nekuřáckou. 
Nová provozovatelka Monika Pallová chce nabízet hostům 
jídla klasické české kuchyně v příjemném prostředí  
a zábavu pro všechny generace. V nejbližší době by se 
měly v historické budově z roku 1921 zprovoznit ubytovací 
pokoje se 48 postelemi.

www.prikazy.cz
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Vystoupení ve Skanzenu 20.9.2014 Ze cvičení na Jívové k článku Ze života seniorů

SOUSEDSKÉ  SETKÁNÍ  V  MALÉM  
SÁLE  25. ŘÍJNA

 Podzimní večer v Malém sále byl ve znamení barvy 
oranžové, hudby country a úst ve tvaru podkovy, z níž 
nevypadne štěstí. Sešli se zde sousedé z Příkaz, Nákla, 
Lhoty i širokého okolí - od Kyjova, Olomouce, Zvole  
u Zábřeha až Moravské Třebové. Bylo tu veselo a družno 
zásluhou kvalitní hudby – kapely Svazu drobných umělců 
i žertovné poezie prezidenta SDU Antonína Žváčka a také 
dobrého vínečka Dušana Soviše. To vše, včetně dalšího 
občerstvení, zajistily členky Kulturní komise při Radě 
obce Příkazy (Hana Čepělová, Jarmila Hřivnová, Božena 
Mikolajczyková a Zdenka Zbořilová) za vydatného přispění 
Jiřího Hřivny, Renaty Mikotové a Zdeňka Mikolajczyka.   
Díky, že jste tu byli s námi.
 Přejeme všem sousedům hodně takových pěkných 
setkání. 

MBM

Týnci srdečně přijati a po našem vystoupení odměněni 
hlasitým potleskem a pochvalami.   
 Rádi mezi sebou uvítáme zpěváky, kteří by doplnili 
zejména naše mužské hlasy. Zkoušíme každé úterý od 
19.00 ve škole.

MBM

Smíšený pěvecký sbor

 Členové smíšeného pěveckého sboru se po 
prázdninovém odpočinku začali opět scházet již v srpnu. 
Byli totiž požádáni o vystoupení v Olomouci na akci 
Olmütz 1813 - Korunní pevnůstka Olomouc 6.9.2014, na 
něž bylo třeba program dobře připravit.
 Za pěkného zářijového podvečera jsme tedy zpívali 
mezi historickými budovami a valy olomoucké pevnůstky 
pro návštěvníky akce i vojáky armád Rakouska, Pruska  
a Francie. Ti v rámci Dnů evropského dědictví připomněli 
bitvu z napoleonských válek u francouzského Montereau. 
Rekonstrukce bitvy začala pochodem vice než 200 
kostýmovaných účastníků centrem Olomouce na Korunní 
pevnůstku, kde se v ukázkové bitvě střetly síly koalice se 
silnější francouzskou armádou. 
 Náš sbor se svými písněmi vystoupil před diváky 
usazenými na valech pod vojenským ležením ve velikých 
kulisách historické Olomouce za svitu prvních hvězd 
a vystoupení to bylo působivé pro posluchače i pro nás 
zpěváky. Zůstali jsme v pevnůstce a rádi sledovali další 
účinkující i krásný závěrečný ohňostroj.
 Kdo přišel 20. září do hanáckého skanzenu v Příkazích, 
mohl vidět mimo jiné spoustu regionálních výrobků, které 
mohl obdivovat, ochutnat a koupit, ale v zahradě skanzenu 
pod velikým obloukem stanu nad pódiem shlédnout 
vystoupení národopisných souborů. Byly tu děti z Choliny, 
Kvasic, Litovle, Nákla i Příkaz. Byli tu i dospělí tanečníci 
a zpěváci z Bratislavy, Choliny, Litovle, Rusavy i z našeho 
smíšeného pěveckého sboru. Vystoupení měla u diváků 
úspěch a náš sbor dostal a přijal pozvání na vystoupení 
před Vánocemi v Medlově. 
 18. října vezl autobus členy Smíšeného pěveckého 
sboru z Příkaz i několik jeho příznivců do Velkého Týnce 
na akci Ke kořenům, na níž se setkalo opět několik 
národopisných souborů: ženský pěvecký sbor Jaderničky 
z Bystřice pod Hostýnem, dívčí sboreček souboru Mladá 
Haná Velká Bystřice, soubor Majetínek, národopisný 
soubor Týnečáci i Smíšený pěvecký sbor Příkazy. Na závěr 
vyhrávala dechová hudba Věrovanka. Byli jsme ve Velkém 

www.prikazy.cz
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Školní družina i v letošním školním roce vyhlašuje soutěž ve 
sběru víček od PET lahví. Za získané peníze z předešlých let jsme 

dětem koupili do školní družiny dva sedací vaky, na kterých děti po 
vyučování relaxují. Mezi největší sběrače patřili: Sylva Smítalová, 

Kateřina Bortlová a Jakub Šnoflák. Věříme, že v tomto školním roce 
budeme opět úspěšní.

 Základní škola a Mateřská škola 
Příkazy pořádá 

Prosíme rodiče a spoluobčany, aby nám opět pomohli nasbírat co 
nejvíce vršků, a získat tak peníze pro naše žáky.

Víčka z PET lahví můžete nosit během celého školního roku 2014/2015 
do budovy základní školy nebo po domluvě pro víčka dojde skupina dětí 

navštěvující školní družinu.

Předem všem, kteří se rozhodnou zúčastnit sběru víček z PET lahví, velmi 
děkujeme! 

Více informací u p. uč. R. Zvěřové na tel. čísle 774 350 630
„Vracíme suroviny zpět do života“

„Vrškosběr“

Hanácká svatba

 Ve víkendových dnech 4.-5. a 11.-12. října bylo u nás 
na návsi u žudrů a ve skanzenu plno Hanáků a Hanaček. Dle 
scénáře a režii Zbyňka Žůrka se tu natáčela hanácká svatba, 
se kterou v roce 2005 získali ve Strážnici titul „Lauerát 
strážnických slavností“. O rok později ji předvedli ještě ve 
Velké Bystřici, Olomouci, Uherském Brodě a Kralicích na 
Hané. Letos se rozhodli natočit ji u nás jako rekonstrukci 
skutečné události. Mezi krojovanými byli členové souborů 
HANÁ Velká Bystřice, HANÁ Přerov, CHOLINKA  
z Choliny, KLAS z Kralic na Hané, Záhorská muzika, 
mužský sbor ROVINA a Hanácká mozeka z Litovle. Se 
svými koňmi přijel se žebřiňákem  pan Pavel Očenášek  
z Křelova. 
 Celé to natáčela soukromá firma „STUDIO 107“  
z Jarcové u Valašského Meziříčí. Film by měl být hotový 
koncem roku a bude se také promítat i u nás. Termín včas 
oznámíme.
 Shodou okolností se podobná svatba - jako velká 
slavnost - konala u nás před devadesáti lety v červenci 
1924 za hojné účasti Hanáků a Hanaček i diváků sjetých  
s celého okolí. Podnes nám to už jen připomínají fotografie 
pana Františka Němečka.

- va -

Ze života seniorů

 Prázdniny skončily a nastaly zase všední dny i pro 
nás seniory. Zahájení sezony vyšlo letos na 1. října, a to 
je Den seniorů. Už v sobotu 4. října se uskutečnil zájezd 
do Jívové, na „Květinový bál“, pořádaný již po několikáté. 
Seniorky z Jívové měly sál opět velice pěkně vyzdobený, 
výzdobu dělají samy – papírové růže, různé květy, větvičky 
a jiné. K tanci a k poslechu hrála jejich kapela ALLEGRO, 
jejich zpěvačka je také předsedkyně seniorského klubu. 
Místní seniorky se skvěle postaraly o pohoštění, napekly 
vdolečky, zákusky a nasmažily řízky.
 Návštěvníci bálu byli z celého okolí – z Dolan, 
Velkého Týnce, Horky, Senice, Křelova, Těšetic aj. V 
bohatém programu vystoupily seniorky z Velkého Týnce a 
také naše „Kopretinky“ se skladbou „Žluté růže z Texasu“  
a tanečním vystoupením „Ta naše písnička česká“.
Pro zpestření zábavy byla bohatá tombola a tak jsme se 
všichni výborně pobavili. Z Jívové jsme odjížděli mezi 
posledními návštěvníky, což svědčí o skvělé zábavě.
 V průběhu odpoledne byla možná prohlídka místního 
barokního kostela svatého Bartoloměje. Tento kostel byl 
postaven v barokním stylu v období asi od r. 1717 do r. 
1720. Je to stavba jednolodní se dvěmi bočními kaplemi. 
S poutěmi a údajnými zázraky byl v minulosti spojován 
obraz Sedmibolestné Panny Marie, dovezený do Jívové 
poutníky z kláštera v Polsku. Tento kostel působí dojmem 
velmi mohutným a slavnostním, zvláště po generální 
opravě v posledních letech.

 Naše středeční schůzky jsou pravidelné a rok 2014 
ukončíme 28.12.2014 ve 14 hod. na malém sále oslavou 
Silvestra, na kterou Vás tímto všechny zveme.

www.prikazy.cz
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Doklad z doby římské v katastru Příkaz

 První čtyři staletí po narození Krista jsou v archeologii 
označovány jako doba římská. Je tomu jak na celém 
našem území, tak na katastru Příkaz, odkud známe jeden 
hmatatelný doklad po germánských osadnících, který 
bychom mohli bez nadsázky označit nejen za výjimečný, 
ale i unikátní. V souvislosti s „příkazskou prehistorií“ 
(v tomto případě spíš protohistorií) byl již v odborné 
literatuře mnohokrát zmiňován v kontextu osídlení 
starší doby římské nejen v Olomouckém kraji, ale i na 
území celé Moravy jako důležitý střípek, zapadajícím 
do mozaiky poznání archeologie doby římské v našich 
zemích. Připomeňme si proto v tomto krátkém příspěvku 
jeho nálezové okolnosti…
 Fragment z germánské nádoby ze starší doby římské, 
o kterém pojednává tento příspěvek, pochází z lokality 
„Vaňkova cihelna“. Samotné místo je situováno na 
severozápadním konci Příkaz, z větší části po pravé straně 
silnice do sousední obce Náklo. Jedná se o nevýraznou 
vyvýšeninu svažující se zvolna k vodoteči s pomístním 
názvem Cholinka. Z prostoru cihelny máme archeologicky 
doloženo kontinuální osídlení od neolitu, tj. mladší doby 
kamenné až po dobu hradištní. Je nutno zdůraznit, že 
většina nálezů z „Vaňkovy cihelny“ byla učiněna již 
koncem 19. století, kdy archeologie, coby vědní disciplina 
stála na samém počátku svého „zrodu“. V této době 
docházelo u většiny nálezů k pohotovému zveřejnění 
osvětovými nadšenci o tento obor – za mnohé bych uvedl 
například Innocence Ladislava Červinku, významného 
moravského archeologa své doby. Z těch regionálních 
bych rád vzpomenul prostějovského učitele archeologa 
Antonína Gottwalda či moravského vicepresidenta JUDr. 
Vítězslava Houdka (posledně jmenovaný mj. založil roku 
1883 Vlastivědný muzejní spolek v Olomouci – pozn. 
autora). I náš prezentovaný nález známe právě díky 

Obr. 1 Fragment germánské nádoby s rytinou koně v trysku.

iniciativě výše jmenovaného archeologa I. L. Červinky, 
který jej předal do sbírek Moravského zemského muzea  
v Brně. 
 Vraťme se ovšem k našemu nálezu… jedná se  
o charakteristický fragment germánské hrncovité nádoby. 
Ta byla uhnětena v ruce a následně vypálena v hrnčířské 
peci. Germáni své keramické nádoby obvykle zdobili 
jednoduchými vpichy, nehtovými vrypy, vstřícným 
šrafováním, klikatkami nebo mřížkováním. Jen velice 
ojediněle se na keramice objevují celé zoomorfní či 
figurální motivy. 
 Jedna taková rytina je známa i ze zde představeného 
zlomku z Příkaz, který můžeme klást do 2. století našeho 
letopočtu. Na plecích nádoby se nachází zřetelně vyrytý 
zoomorfní motiv představující koně v trysku s hlavou 
otočenou dozadu. Je možné, že jde o pokus germánského 
hrnčíře napodobit římské exkluzivní keramické výrobky, 
označované jako terra sigillata, které měly svůj povrch 
běžně vyzdobené reliéfními motivy. Na nich jsou zobrazeni 
římští bohové, lovecké scény, zoomorfní, figurální či 
vegetabilní motivy. 

Tomáš Přidal

V pátek  7. 11. 2014  se po setmění vydáme po stopách svatého Martina.
Abychom nezabloudili a mohli si posvítit na cestu, vezmeme si lampiónky.
Chcete-li, vezměte si do druhé ruky ještě mamku či taťku.

Doufáme, že už se těšíte tak jako my!

Po stopách svatého Martina

Odchod: od Základní školy v 1630 hod.
Občerstvení zajištěno!

Na závěr bude možnost povozit se na bělouši sv. Martina za menší 
poplatek.
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